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Underwerp 

Uithuisplaatsing kinderen toeslagenaffaire 

 

Op 13 december 2021 heeft de ChristenUnie vragen gesteld over uithuisplaatsing kinderen 

toeslagenaffarie. Hieronder vindt u de vragen en de reactie van het college:  

 

Ynlieding 

Onlangs publiceerde het CBS op verzoek van het ministerie van Justitie en Veiligheid de 

uitsplitsing van de cijfers over uithuisplaatsing van kinderen van gedupeerden van de 

toeslagenaffaire tussen 2015 en 2020. Bij deze uithuisplaatsing werd duidelijk dat het om 35 

Friese kinderen gaat.  

 

Fragen 

1. Is ook bekend of er kinderen uit onze gemeente bij zijn en zo ja zijn deze gezinnen dan in 

beeld? 

2. Zo nee, welke stappen kan het college ondernemen om deze gezinnen in beeld te krijgen? 

3. Zo ja, heeft het college contact met de ouders en kinderen waar het om gaat? Is het college 

bereid met hen in gesprek te gaan? 

4. Heeft het college de afgelopen periode iets gedaan om de gedupeerden van de 

toeslagenaffaire bij te staan? 

5. Wat is het college de komende tijd van plan om deze gezinnen te ondersteunen? 

 

Reaksje kolleezje 

1. Het is bij ons niet bekend of er in onze gemeente uithuisplaatsingen van kinderen hebben 

plaatsgevonden naar aanleiding van de Kinderopvangtoeslagaffaire. In de contacten die wij tot 

dusverre met de ouders, die zich als slachtoffer bij de Belastingdienst hebben gemeld, hebben 

gehad is hiervan niets naar voren gekomen. Wij waren in staat om contact met de betreffende 

ouders op te nemen op basis van gegevens die de Belastingdienst met ons heeft gedeeld. 

Hiervoor gelden wel een aantal voorwaarden. Deze staan beschreven in de 

Verwerkersovereenkomst uitvoering Machtigingsbesluit gegevensgebruik toeslaggedupeerden. 

 

De opdracht hierbij was om binnen 4 maanden contact op te nemen met deze inwoners. Nadat 

dit was gelukt moesten deze gegevens worden verwijderd. Aangezien in onze gemeente bij 

geen van deze ouders op dat moment behoefte was aan verdere hulp en ondersteuning kunnen 

wij niet meer over de gegevens beschikken.   

 

Daarnaast is het volgens de AVG niet toegestaan om systemen raadplegen om te kijken of er 
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ook iets ten aanzien van gezinnen of kinderen is vastgelegd omtrent verblijfzorg. Deze 

gegevens zijn daar niet met dat doel vastgelegd. Wij hebben dus geen mogelijkheid om deze 

gegevens in te zien en geen grondslag om ze te verwerken. Wanneer ouders zich melden met 

een hulpvraag, is deze grondslag er wel en helpen wij ze graag.  

 

2. Zie het antwoord op vraag 1. Aanvullend kunnen wij u mededelen dat wij willen overgaan tot 

een gewijzigde aanpak van de Kinderopvangtoeslagaffaire, waarbij wij ervaringsdeskundigen 

willen inzetten. Binnenkort ontvangt u als raad hiervoor het voorstel. Problematiek zoals door u 

geschetst zou, als dit aan de orde is, binnen deze (laagdrempelige) vorm van dienstverlening 

door de ouders kunnen worden ingebracht.  

 

3. Zoals aangegeven hebben wij op dit moment, als gevolg van het geen gebruik maken van het 

aanbod van de gemeente, geen contact met de getroffen ouders. Voor een compleet beeld ten 

aanzien van de Toeslagaffaire binnen onze gemeente willen wij u verwijzen naar de brief van 

13 oktober jl. en de beantwoording van de raadsvragen van de PvdA-fractie van 14 december 

jl., die beide op de LIS zijn geplaatst. Met name uit het laatste stuk blijkt dat wij van harte 

bereid zijn om met getroffen ouders in gesprek te gaan en dat wij de verwachting hebben dat de 

gewijzigde aanpak van de Kinderopvangtoeslagaffaire hier een positieve bijdrage aan kan 

leveren.  

 

4. Voor het antwoord op deze vraag willen wij u verwijzen naar eerdergenoemde, op de LIS 

opgenomen stukken.  

 

5. Voor het antwoord op deze vraag willen wij u verwijzen naar het voorstel dat wij aan de raad 

doen ten aanzien van een gewijzigde aanpak van de Kinderopvangtoeslagaffaire. Dit 

onderwerp staat gepland voor de raadsvergadering van 27 januari 2022. 

 
Het college van burgemeester en wethouders van Achtkarspelen, 

 

secretaris, 

 

dhr. mr. M.P. de Jong 

 

burgemeester, 

 

dhr. mr. O.F. Brouwer 

 


